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Spørgsmål 

Ministeren bedes i forhold til den principaftale, der er indgået mellem skatteministeren og 

Finans Danmark i maj 2020 ift. ny model for udbytteskat, redegøre for, hvorfor regerin-

gen vil bruge tid og penge til at udvikle et system til individuel registrering, når VP-centra-

len allerede har mulighed for individuel registrering. 

 

Svar 

Det er muligt at registrere aktionærer individuelt hos VP Securities med oplysninger om 

bopæl og anden information. Imidlertid er ejerskabet af en væsentlig andel af de danske 

aktier registreret gennem depoter, hvor der kan være mange bagvedliggende ejere, og 

hvor identiteten af de endelige ejere ikke er kendt af VP Securities. 

 

Rent praktisk har finanssektoren indrettet sig således, at hver bank ikke behøver at have 

mange konti i hvert lands CSD’er (fx VP Securities), men i stedet kan nøjes med få, store 

såkaldte omnibusdepoter, typisk gennem lokale kontoførende institutter. Den tiltænkte 

nettoindeholdelsesmodel er på den baggrund indrettet med henblik på, at aktionærer kan 

opnå nettoindeholdelse med den korrekte skatteprocent, selvom deres identitet ikke 

umiddelbart fremgår af VP Securities system. Modellen indeholder et registreringssystem, 

hvor den enkelte aktionær skal registreres for at få nedsat beskatningen til en lavere skat-

tesats end 27 pct. På den måde kan aktionærer (som ønsker nedsat skattesats) identifice-

res, hvilket ellers ofte ikke er muligt på VP Securities’ nuværende datagrundlag. 
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